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ČESKO: „Pološílený kuchař spálí v troubě rybu na uhel. Místo toho, aby se omluvil hostům
u stolu, otevřel troubu, rybu vyhodil, vyvětral, poučil se ze svých chyb, tak v marné snaze
svůj nezdar zamaskovat zapálí kuchyňskou linku a pak ještě v koupelně způsobí povodeň.
Tak zhruba do takovéto situace naprostého chaosu hodil ministr financí nejen své vládní
kolegy, ale také města, kraje, obce, ale samozřejmě všechny, kdo se ve fiskální politice
České republiky musí vyznat,“ zmínila mimo jiné předsedkyně poslaneckého klubu hnutí
ANO Alena Schillerová na půdě Poslanecké sněmovny.

„Dovoluji si vyjádřit závažnou pochybnost o upřímnosti úsilí ministrů této vlády v otázkách
souvisejících s péčí o naše veřejné finance. Je velmi nepravděpodobné, aby kabinet, který není
schopen a ochoten aktivně řešit zcela objektivní aktuální rozpočtové problémy, mohl jakkoliv
pozitivně přispět k řešení problémů dlouhodobých, penzijní otázky nevyjímaje. Jedním z výstupů
včerejšího zasedání vlády ve Vimperku bylo naprosto šokující oznámení premiéra Petra Fialy, že
fiaskem letošního státního rozpočtu se vláda zatím zabývat nehodlá.“

„Ačkoliv deficit státního rozpočtu na konci května dosáhl bez externích šoků zcela rekordní výše,
technicky se dotkl svého celoročního stropu, je zatížen prokázanými chybami v rozsahu zhruba 150
miliard korun a potýká se s historicky nevídanými problémy na příjmové straně, předseda vlády se
na tiskové konferenci vyjádřil, cituji: ‚Není v tom žádný spor ani váhání, ale chceme mít parametry
dobře nastaveny. A že to rozhodnutí bude ve prospěch České republiky.‘ A pokračoval dál: ‚Pokud
budeme letos muset šetřit, což nevylučuji, tak nechceme, abychom směřovali někam do
infrastruktury nebo do něčeho, co prostě garantuje naši další prosperitu. Ale snažili bychom se šetřit
na provozních nákladech státu. Ale jak to bude, to uvidíme teprve v dalších dnech. Proto se tématem
nebudeme zabývat dnes, protože čísla o tom, jak se skutečně vyvíjí rozpočet letošního roku, uvidíme
až v průběhu léta.‘ Konec citace. Víte, já rozumím tomu, že pan premiér a ministr financí jsou
kamarádi. A dokonce rozumím i tomu, že přijetí adekvátní reakce ze strany premiéra by znamenalo
přiznat, že vedlejším produktem tohoto kamarádství bylo obsazení nejdůležitějšího resortu zcela
nekompetentním člověkem. Prostě se stala chyba. A chyby se v politice stávají. Fajn,“ dodala
Schillerová.

„Tak z osobních důvodů by se ministr financí rozhodl skončit. Nebylo by to nic nového pod sluncem.
Už v pondělí by mohla být v Letenské 15 svolána mimořádná porada vedení řízená ministrem, který
místo vrstvení problémů a výmluv, začne problémy aktivně řešit. Ale ne. Pan premiér se rozhodl svůj
největší personální omyl nepřiznat. Vedlejším produktem tohoto kamarádství budou dalekosáhlé
škody, chaos, investiční úpadek a dodatečné náklady na dluhovou službu České republiky,“ dodala.
Následně si postěžovala, že ministr financí Zbyněk Stanjura (ODS) nechodí na jednání rozpočtového
výboru a není přítomen ani na současném jednání pléna.

„Pološílený kuchař spálí v troubě rybu na uhel. Místo toho, aby se omluvil hostům u stolu, otevřel
troubu, rybu vyhodil, vyvětral, poučil se ze svých chyb, tak v marné snaze svůj nezdar zamaskovat
zapálí kuchyňskou linku a pak ještě v koupelně způsobí povodeň. Tak zhruba do takovéto situace
naprostého chaosu hodil ministr financí nejen své vládní kolegy, ale také města, kraje, obce, ale
samozřejmě všechny, kdo se ve fiskální politice České republiky musí vyznat,“ míní Schillerová.

https://cz24.news/ze-snemovny-kamaradstvi-za-vsechny-prachy-doslova-kdo-privedl-stanjuru-by-ho-mel-zase-odvest/
https://cz24.news/ze-snemovny-kamaradstvi-za-vsechny-prachy-doslova-kdo-privedl-stanjuru-by-ho-mel-zase-odvest/
https://cz24.news/ze-snemovny-kamaradstvi-za-vsechny-prachy-doslova-kdo-privedl-stanjuru-by-ho-mel-zase-odvest/
https://www.psp.cz/sqw/hp.sqw?k=28


Své pak řekla i k návrhu rozpočtu na příští rok. Hovořila i o návrzích hnutí ANO. „Hnutí ANO
dlouhodobě navrhuje navázat na plán dlouhodobé konsolidace, který pracuje se snižováním
strukturálního deficitu o 0,5 procentního bodu HDP ročně. Požadujeme důslednou revizi daňových
výjimek,“ poznamenala mimo jiné předsedkyně poslaneckého klubu hnutí ANO.

„Zvažte přizpůsobení hospodářské politiky skutečnému postavení České republiky, která je stále
osmou nejméně zadluženou zemí Evropské unie,“ apelovala následně Schillerová.
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